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Vazeny pane prem iere,

vaz lm si toho, ze problemum reformy financovanl ceske vedy venujete osobne velkou
pozornosl. Jil. vlcekrat jsem ve sve korespondenei s Varni i ve vefejnych vystoup enieh
ocenil Vase osobni nasazeni v oblasti podpory vedy a vzdelanosti v Geske republiee.
Jsem st pine vedorn toho, l.e zejrnena diky Vasernu usili se pfed nekolika dny podafilo
dosahnout shody ve vlade na moznosti stabilizovat flnancovanl Akademie ved GR a
jej ieh pracovist' v leteeh 2011 az 2012, a to i pfi nernalych ekonornickych potlzlch,
s kterymi se nase zeme potyka, Val.im si rovnez toho, ze jste aktivne zastitil potadanl
serie kulatych stotu , ktere by mely pojmout otazku budouenosti ceske vEldy koncepcne ,
I Vaseho pfis llbu nasledne provest systemove zrneny v cinnosti Rady pro vyzkurn,
vyvoj a inovaee (RWI) , vcetne zrnen personalnlch.

Veliee jsem proto Iitoval Vas! nepfitomnostl u druheho kulateho stolu 0 budouenosti
ceske vedy , jehoz ukolern bylo shromazdit klicove aktery nad ternatern "Struktura
systernu vyzkurnu, vyvoje a inovaei (VaVal) v Geske republiee a problematlka jejiho
zakotven!". Dornnlvarn se totlz, ze zakladnlm pfedpokladem a vychozfrn bodem
transformaee naseho vedeckeho vyzkurnu je nalezeni shody v tom, jake je realne
prostfedi vyzkurnu a vyvoje v Geske republiee a jake jsou jeho parametry. Shodneme-li
se pak v dalsirn kroku na zadoucl struktufe systernu VaVal , bude mozne diskutovat 0

eo nejefektivn ejs irn vyuzivanl vefejnyeh zdroju a v zajrnu rustu vzdelanostni urovne a
konkureneesehopnosti Geske republiky nakonee dospet v teto otazce ke konsens u.
Vefirn , ze v dohledne dobe budeme mit rnoznost alespon rarncove probrat tyto i dalsi
otazky, a to v souvislosti s ocekavanou diskusi u tfetiho kulateho stolu, jehoz
uspotadani nabidla Ceska konferenee rektoru,

Diky Vasernu akt ivnimu pfistupu k flnancovanl Akademie ved , ktere pomohlo zmirnit
nekoncepcni pfistup RWI, jsme ziskali cas na hledan l koneepee ceske vedy v budoue
nosti, Zduraznuji zde kllcove slovo budouenost - v soucasnem stadiu diskuse by totiz
nernelo jit primarne 0 problem flnancovani vedy . S budouenosti pak uzce souvisi i
Varni zrninovane verejne projevy rnladych vedcu a studentu z univerzit ci vyzkumnych
organizaei a akteru kulturni sceny, ktef - nebot' jde predevslm 0 jejieh budou enost 
vnimaji a posuzuji soucasnou situaci citlivej i a jednaji podle toho. Pfi nasich osobnieh
setkanlch jsem vzdy zdurazfioval, val.eny pane premiere, ze vedeni Akademie ved tyto
aktivity zadnyrn zpusobern neorganizuje, proto se Akademie, ani ja, jakozto jeji pfed-



stavite l, nemuzeme od techto vefejnych projevu distancovat. Domnlvarn se, ze tak
nernuze s dobryrn vedornlrn ucinit ani vlada, nebot' by mohla ztratit duveru rnlade tvurci
inte ligence, ktera neprotestuje proti soucasne vlade , nybrz proti nedostatkurn
nahrornadenyrn za radu uplynulych let.

Osobne jsem navic presvedcen, ze bychom prave za teto situace rneli sice kriticky, ale
pozorne naslouchat ternto hlasurn nastupujici generace vzdelanych Iidi, vedcu a
urnelcu. Je totiz v zajmu cele spolecnosti usilovat 0 porozurnen! jejich poselstvi, poda
vanernu samozrejme caste qeneracne podrnlnenyrni prostiedky a formami. Toto posel
stvi je ovsem treba zasadne odfislt od roviny vyjednavanl nas, ktef neseme osobni
odpovednost za soucasny stav a budouci uspofadani vedy a vyzkumu v Geske
republice.

Jsem piesvedcen, vazeny pane premiere, ze pokracovanl otevrene diskuse vsech
zucastnenych je zasadnirn prvkem v nutnern hledanl konsensu nad aktualnlrni
problemy vedy a vyzkurnu v Geske republice.

Se srdecnyrn pozdravem a pranlm uspesneho reseni nesnadnych vladnlch ukolu
v pfistich rnesiclch

vazeny pan

Ing. Jan Fischer, esc.
predseda vlady Geske republiky
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